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Plats och tid KS-salen, 2016-12-12 kl. 13:00-15:45 

 
 Beslutande Ersättare 

 Katarina Jonsson (M), ordförande 
Leif Walterum (C) 
Marie Ekman (S) 
Gun Sandelius (M) 
John Khalaf (M) 
Torbjörn Bergman (M) 
Ulla-Britt Hagström (L) 
Conny Brännberg (KD) 
Johan Ask (S) 
Maria Hjärtqvist (S) 
Helena Dahlström (S) 
Robert Ciabatti (S) 
Ann Lindgren (S) 
Philip Segell (M) 
Mikael Clarke (SD) 
 

Bjarne Medin (S) 
Kenneth Källström (SD) 
Anita Löfgren (S) 
 

Övriga deltagande Tomas Fellbrandt, kommundirektör 
Anette Nilsson, sekreterare 
Sabina Cederkvarn, controller 
 

 
 
 

Utses att justera Johan Ask (S) 
 

 

Underskrifter  

Sekreterare  
 ...................................................................  

Paragrafer §260/16-
§261/16 

 Anette Nilsson   

Ordförande  
 ..................................................................   

 Katarina Jonsson (M)  
Justerande  

 ..................................................................   
 Johan Ask (S) 

 
 

 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunstyrelsen                                                                    §260/16- 
Sammanträdesdatum 2016-12-12                                                                               §261/16 
Justeringsdatum 2016-12-12   
Anslagsdatum 2016-12-13 Överklagningstid t o m 2017-01-04 
Förvaringsplats 
för protokollet Skövde Stadshus 
Underskrift  

 ...................................................................  
 Anette Nilsson 
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Plats och tid KS-salen, 2016-12-12 kl. 13:00-15:45 
 

 Beslutande Ersättare 

 Katarina Jonsson (M), ordförande 
Leif Walterum (C) 
Marie Ekman (S) 
Gun Sandelius (M) 
John Khalaf (M) 
Torbjörn Bergman (M) 
Ulla-Britt Hagström (L) 
Conny Brännberg (KD) 
Johan Ask (S) 
Maria Hjärtqvist (S) 
Helena Dahlström (S) 
Robert Ciabatti (S) 
Ann Lindgren (S) 
Philip Segell (M) 
Mikael Clarke (SD) 
 

Bjarne Medin (S) 
Kenneth Källström (SD) 
Anita Löfgren (S) 

Övriga deltagande Tomas Fellbrandt, kommundirektör 
Anette Nilsson, sekreterare 
Claus Clausen, tf. planchef 
Johan Dahlström, ekonom 
 

Ingemar Linusson, fastighetschef 
Monica Schelander, controller 
Sabina Cederkvarn, controller 
 

Utses att justera Johan Ask (S) 
 

 

Underskrifter  

Sekreterare  
 ...................................................................  
Anette Nilsson 

Paragrafer §238/16-§259/16 samt 
§262/16-§263/16 

    Ordförande  
 ..................................................................   

 Katarina Jonsson (M)  
Justerande  

 ..................................................................   
 Johan Ask (S) 

 
 

 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunstyrelsen                                                                        §238/16-§259/16 samt 
Sammanträdesdatum 2016-12-12                                                                                   §262/16-§263/16 
Justeringsdatum 2016-12-14   
Anslagsdatum 2016-12-14 Överklagningstid t o m 2017-01-05 
Förvaringsplats 
för protokollet Skövde Stadshus 
Underskrift  

 ...................................................................  
 Anette Nilsson 
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KS § 238/16  
Svar på medborgarförslag om att arrangera återkommande forum för 
singlar i kommunen 
KS2016.0206 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 226/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 238/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget då det faller utanför de kommunala 
befogenheterna. 
 
Bakgrund 
I ett medborgarförslag förslås att kommunfullmäktige beslutar att anordna ett återkommande 
forum för singlar i kommunen. 
 
Olika former av mötesplatser där ensamstående kan möta en partner får enligt förvaltningen 
anses åvila näringslivets område. Ett flertal företag bedriver t.ex. verksamhet som förmedlar 
kontakter via internet. Därtill kan mer traditionella mötesplatser såsom föreningsliv, 
restauranger, dansställen, pubar etc. erbjuda kontaktytor och emellanåt även s.k. temakvällar 
med inriktning på möten mellan ensamstående. En förutsättning för att kommunen skulle 
kunna bedriva sådan verksamhet som åvilar näringslivet är att detta faller tillkorta och inte 
tillgodoser behovet. Detta bedöms dock inte vara fallet i Skövde kommun som har ett 
varierat nöjesutbud. Till följd därav föreslås att medborgarförslaget avslås.    
 
Handlingar 
Medborgarförslag om att arrangera återkommande forum för singlar i kommunen 
 
Delges 
Förslagsställaren                        
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KS § 239/16  
Svar på medborgarförslag om att låta en politisk obunden kommitté 
bestämma månadslön för kommunalråd 
KS2016.0403 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 227/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 239/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget då det enligt lag åvilar 
kommunfullmäktige att besluta om arvode för förtroendevalda. 
 
Bakgrund 
Kommunmedborgaren Benny Sikter föreslår i ett medborgarförslag att kommunfullmäktige 
ska besluta att låta en politiskt obunden kommitté bestämma kommunalrådens löner. 
Kommittén ska enligt förslaget bestå av 10 Skövdebor, varav 5 män och 5 kvinnor som är 
intresserade av hur kommunen sköts och som har en respektfull syn på politiker och deras 
arbete. Kommittén ska arbeta ideellt och varje gång riksdagsledamöternas löner höjs ska 
kommittén rådgöra och bestämma hur stor del av dessa löner kommunalråden ska få. 
Av 4 kap 14 § Kommunallagen följer att kommunfullmäktige bl.a. får besluta att 
förtroendevalda i skälig omfattning skall få arvode för det arbete som är förenat med 
uppdraget. Då det enligt lag åvilar kommunfullmäktige att besluta om arvoden till 
förtroendevalda och sådant ansvar som följer direkt av lag inte kan avhändas på annan är 
förvaltningens förslag är att medborgarförslaget avslås. 
 
Handlingar 
Medborgarförslag om att låta en politisk obunden kommitté bestämma 
månadslön för kommunalråd 
 
Delges 
Förslagsställaren                        
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KS § 240/16  
Riktlinjer mm avseende sponsring inom Skövde kommun 
KS2016.0445 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 228/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 240/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna svar på förfrågan från Skövde kommuns revisorer 
enligt skrivelse ”Svar till Skövde kommuns revisorer om riktlinjer mm avseende sponsring 

inom Skövde kommun” daterad 2016-11-21. 
 
Bakgrund 
Det har inkommit en skrivelse till kommunstyrelsen från Skövde kommuns revisorer och 
inom revisionen valda lekmannarevisorer i kommunens bolag. Revisionen granskar ev. 
riktlinjer, tillämpning och förekomst av s.k. sponsring inom Skövde kommun. Granskningen 
riktas till kommunstyrelsen samt till bolagen i kommunkoncernen, och omfattar fyra frågor 
att besvara. 
 
Sektor styrning och verksamhetsstöd har uppfattat skrivelsen som att den avser 
kommunstyrelsens verksamhetsområde. Vad gäller förekomsten av sponsring inom 
kommunen har ändå information också inhämtats från tjänstemän inom kultur- och 
fritidsnämndens verksamhetsområde, eftersom den nämnden utifrån frågeställningen 
bedöms vara särskilt berörd. Motsvarande informationsinhämtning har inte skett från övriga 
verksamheter inom kommunen. 
 
Skövde kommun har sedan tidigare uppmärksammat behovet av att ta fram styrdokument 
för sponsring. Ett förslag till Policy för sponsring av kommunal verksamhet är under 
beredning och förväntas beslutas av kommunfullmäktige under början av 2017. Policyn är 
enligt förslaget tillämplig då extern aktör sponsrar kommunal verksamhet i Skövde 
kommun, och gäller för samtliga nämnder och sektorer i Skövde kommun, samt i tillämpliga 
fall och omfattning för de av kommunen majoritetsägda bolagen.  
 
Handlingar 
Svar om Riktlinjer mm avseende sponsring inom Skövde kommun 
Förslag Policy för sponsring av kommunal verksamhet 
Sponsorer informationsblad Seniormässan 2016 
Affisch Seniormässa 2016 
Marknadsföringsavtal IFK Skövde HK Säsongen 2015-2016 
Marknadsföringsavtal Skövde HF Säsongen 2015-2016 
Avtal, Skövde ishockeyklubb reklamrätten 
Avtal mellan Skövde Fritid och Skövde AIK för hyra av reklamplats på Lillegårdens IP 
Avtal mellan Skövde Fritid och Skövde AIK för hyra av reklamplats på Södermalms IP 
Sponsorpaket Skövde Idrottsgala 2015 
 
Delges 
Skövde kommuns revisorer 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen  2016-12-12 7(46) 
 

   

KS § 241/16 Kommunstyrelsens organisation för den interna kontrollen  
KS2016.0429 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 229/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 241/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättat förslag daterat 2016-11-21 för 
kommunstyrelsens interna organisation för den interna kontrollen. 
 
Bakgrund 
Enligt den av kommunfullmäktige antagna policy för intern kontroll (KF 2013 § 136) har 
nämnderna det yttersta ansvaret för den interna kontrollen inom sitt verksamhetsområde. 
Nämnderna har därvid att tillse att en organisation upprättas för den interna kontrollen och 
att regler och anvisningar antas för den interna kontrollen. 
 
Handlingar 
Nämndens organisation och riktlinjer för intern kontroll kommunstyrelsen 
 
Delges 
Kommundirektör  
Ekonomichef 
Sektorchefer inom kommunstyrelsen                      
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KS § 242/16 Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2017 
KS2016.0425 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 230/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 242/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att utse personer enligt bilaga till beslutsattestanter tillsvidare 
under år 2017.  
Under löpande verksamhetsår utser kommundirektör beslutsattestanter.  
Utsedda beslutsattestanter medges utse attestanter. Dessa ska av beslutsattestanten upplysas 
om delaktigheten i attestansvaret. 
 
Bakgrund 
Beslut om beslutsattestanter skall fattas särskilt för varje kalenderår. Nämnderna är skyldiga 
att genom protokollsutdrag underrätta redovisningsenheten och revisorerna om vilka 
personer som utsetts att på nämndens vägnar beslutsattestera utbetalningsorder. 
Attestanter/beslutsattestanter skall vara informerade om innebörd och ansvar i 
attestmomentet och särskilt upplysas om detta oavsett om attest sker på pappersfaktura eller 
EDI/Scannad faktura i applikationen Raindance.  
 
Beslutet om beslutsattesträtt är personligt. 
 
Handlingar 
Attestförteckning  
 
Delges 
Redovisningsenheten                        
Sektorchef och controllers på sektor styrning och verksamhetsstöd, sektor medborgare och 
samhällsutveckling, sektor samhällsbyggnad  
Samtliga nämnder 
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KS § 243/16  
Omstrukturering räntederivat 
KS2016.0460 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 231/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 243/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge ekonomichefen i uppdrag att omstrukturera räntederivat 
för att uppnå lägre framtida räntekostnader.  
 
Bakgrund 
Skövde kommun redovisade ett delårsbokslutsresultat per 31 augusti 2016 på 154 
miljoner kronor och en helårsprognos på 160 miljoner kronor. Detta resultat ger 
möjlighet att göra avsättning till pensioner och strukturera om våra räntederivat 
(swappar) med målet att sänka framtida kostnader. Därför godkände kommunfullmäktige ett 
korrigerat prognostiserat helårsresultatet per 31 augusti på 121 miljoner kronor. Resultatet 
motsvarar 4,6 procent av skatter och bidrag vilket medför att vi uppnår målet om ett resultat 
på tre procent av skatt och bidrag. 
 
Föreliggande beslut handlar om att använda en del av det goda resultatet till omstrukturering 
av våra räntederivat. Den transaktionen sänker resultatet för 2016, men är på lång sikt 
kostnadsneutral eftersom kommunens framtida räntekostnader uppskattas att sjunka med 
motsvarande belopp. 
 
Omstrukturering av räntederivat 
Förslaget är att omstrukturera en del av kommunens räntederivat. Detta innebär att vi 
redan under 2016 betalar en del räntekostnader som vi annars skulle ha betalat under de 
nästkommande åren. 
 
Vilka derivat som kommer att stängas ned bestäms av ekonomichefen utifrån 
marknadssituationen när affären görs samt med hänsyn till utvecklingen av det 
prognostiserade resultatet. 
 
För närvarande har kommunen följande räntederivat: 
  

Motpart Nominellt 
belopp 

Start Slut Fast 
ränta 

Marknadsvärde 
(2016-11-22) 

SEB 50 mnkr 2011-12-02 2021-12-02 2,3660 % 5 906 438 kr 
Swedbank 50 mnkr 2012-05-08 2021-01-28 3,5600 % 7 722 259 kr 

SEB 100 mnkr 2012-05-09 2022-05-09 3,4150 % 17 557 821 kr 

Nordea 50 mnkr 2013-10-07 2020-10-07 1,9875 % 4 204 639 kr 
Nordea 50 mnkr 2013-10-16 2020-10-16 2,5275 % 5 281 793 kr 
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Exempel på en sådan transaktion och dess effekter 
Förslaget just nu är att stänga ner ett räntederivat från SEB (nominellt belopp:100 mnkr,  
fast ränta: 3,415 %, kvarstående löptid 5,5 år). För att göra så måste vi betala 
marknadsvärdet av derivatet till SEB banken. Baserat på marknadsvärdet per 2016-11-22 
uppskattas kostnaderna för detta vara 17,6 miljoner kronor. Skövde kommun behöver 
därefter inte längre betala den fasta räntan på 3,415 % till SEB banken på ett belopp på 100 
mnkr. 
 
Minskning i räntekostnaderna som följd av den här transaktionen uppskattas som: 
 

År 2017 2018 2019 2020 2021 2022 
Minskade 
räntekostnader 

4 mnkr 3,7 mnkr 3,4 mnkr 2,9 mnkr 2,4 mnkr 1 mnkr 

 
Kommunens finanspolicy anger att kommunen måste eftersträva en räntebindning som i 
genomsnitt är mellan 2 och 5 år. På datumet 2016-11-22 är den genomsnittliga 
räntebindningen 2,65 år. Förslaget med att stänga ned räntederivatet i kombination med 
kommande nyupplåning ska minska den genomsnittliga räntebindningen. För att se till att 
räntebindningen inte minskar under nivån angiven i finanspolicyn måste kommunen köpa ett 
nytt räntederivat samtidigt med förslagna nedstängning av det befintliga. Ett nytt 
räntederivat med liknande löptid på den som föreslås stängas ned skulle få en fast ränta på 
0,25 % under en 5,5 år period (baserat på prissättning i marknaden på 2016-11-22).  
 
Om marknadssituation bedöms vara gynnsam på transaktionsdagen kan kommunen 
samtidigt bestämma att förlänga sin räntebindning genom att avsluta ett derivat med en 
längre löptid.  
 
Bakgrundsinformation kring räntederivat: 
Kommunen tar vanligtvis upp lån mot rörlig ränta. För att trygga sina räntekostnader köper 
kommunen räntederivat för att säkra en viss del av sina räntekostnader i överenstämmelse 
med riktlinjer i kommunens finanspolicy. Att ta upp lån med rörlig ränta för att sedan trygga 
räntan med ett räntederivat kan jämföras med att ta upp ett fasträntelån. Dock ger 
arbetssättet med räntederivat en högre nivå av flexibilitet. Detta möjliggör bland annat att 
kommunen har möjligheten att omstrukturera sina räntederivat om detta bedöms vara 
fördelaktigt. Detta är inte möjligt med fasträntelån. 
 
Ett räntederivat är en överenskommelse med en bank för att byta ut en rörlig ränta mot en 
fast ränta under en viss löptid och på ett visst nominalt belopp. Under hela löptiden betalar 
vi en fast ränta till banken och banken betalar oss den gällande rörliga räntan. Om den 
rörliga räntan blir lägre än den överenskomna fasta räntan, då betalar vi en netto räntesumma 
till banken. Om den rörliga räntan blir högre än den fasta räntan då betalar banken en netto 
räntesumma till kommunen. Under hela löptiden har kommunen möjligheten att avsluta 
räntederivatet. Kostnaden för detta är marknadsvärdet av räntederivatet på avslutsmomentet. 
Marknadsvärdet bedöms utifrån kostnader för alla förväntade framtida räntebetalningar. 
 
Delges 
Ekonomichef              
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KS § 244/16  
Strategiska folkhälsorådets verksamhetsplan med budget år 2017 
KS2016.0444 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 232/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 244/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Strategiska Folkhälsorådets verksamhetsplan med 
budget för 2017. 
 
Bakgrund 
Det strategiska folkhälsorådet i Skövde är ett samverkansforum mellan Östra hälso- och 
sjukvårdsnämnden och kommunen. Samverkan finns reglerad i ett avtal. Utifrån avtalet ska 
folkhälsorådet fastställa nästkommande års verksamhetsplan och budget och redovisa detta 
till kommunen och hälso- och sjukvårdsnämnden. 
 
Handlingar 
Verksamhetsplan Strategiskt folkhälsoråd 2017 
 
Delges 
Ekonomichef                        
Sektorchefer 
Strategiska folkhälsorådet 
Koncernstab 
Kommundirektör 
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KS § 245/16  
Remiss Betänkandet En trygg dricksvattenförsörjning (SOU 2016:32) 
KS2016.0410 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-16 216/16 
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 233/16 
3 Kommunstyrelsen  2016-12-12 245/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar servicenämndens yttrande daterat 2016-10-27 som svar på remissen 
gällande betänkandet En trygg dricksvattenförsörjning (SOU 2016:32). 
 
Reservation 
Marie Ekman(S), Johan Ask (S), Maria Hjärtqvist (S), Helena Dahlström 
(S), Robert Ciabatti (S) och Ann Lindgren (S) reserverar sig mot beslutet. 

Yrkanden 
Torbjörn Bergman (M) och Leif Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
Marie Ekman (S) yrkar bifall till yttrandet daterat 2016-10-24. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Bakgrund  
Regeringskansliet har skickat betänkandet En trygg dricksvattenförsörjning (SOU 2016:32) 
till Skövde kommun på remiss. Kommunen har fått en inbjudan att svara på remissen, det är 
ingen skyldighet. Näringsdepartementet vill ha synpunkter senast den 30 november 2016.  
 
Dricksvattenutredningen tillsattes av regeringen 2013 för att gå igenom 
dricksvattenområdet, från råvatten till tappkran. Uppdraget omfattade den allmänna 
dricksvattenförsörjningen, som kommunerna ansvarar för. Syftet var att identifiera 
nuvarande och potentiella utmaningar för en säker dricksvattenförsörjning i landet, på kort 
och lång sikt, och att vid behov föreslå lämpliga åtgärder. Utredningens uppdrag betonar 
särskilt klimatförändringarnas betydelse och de krav på anpassningar och förändrade 
förhållningssätt som kan behövas för dricksvattenfrågorna. Utgångspunkt för utredningens 
direktiv har varit att förslag till åtgärder ska bygga på de ansvarsförhållanden och 
ansvarsprinciper som gäller i dag för den allmänna dricksvattenförsörjningen. Det kan vara 
värdefullt att på detta sätt i första hand bygga vidare på sådant som i huvudsak fungerar i 
dag. Utredningens arbete har resulterat i en rad förslag, för att tillgodose behovet av ett 
strategiskt arbetssätt, ökad samverkan och nödvändiga krav på dricksvattenförsörjningen. 
Förbättrad samordning, information och kunskapsspridning behövs på såväl kommunal som 
statlig nivå.  
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Kommunstyrelsen har begärt in yttrande från servicenämnden.  
 
Servicenämnden har lagt fram förslag på yttrande, daterat 2016-10-27. 
 
Handlingar  
Remiss Betänkandet En trygg dricksvattenförsörjning (SOU 2016:32)  
SEN § 52/16 Yttrande över remiss Betänkandet En trygg dricksvattenförsörjning (SOU 
2016:32)  
Yttrande tillhörande SEN § 52/16, daterat 2016-10-27  
 
Delges  
Näringsdepartementet, 103 33 Stockholm, n.registrator@regeringskansliet.se, kopia till 
kierstin.petersson-grawe@regeringskansliet.se 
Servicenämnden 
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KS § 246/16  
Svar på skrivelse från Skövde Bandyklubb 
KS2016.0146 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 234/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 246/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inte bevilja Skövde Bandyförenings ansökan om ränte- och 
amorteringsfritt lån samt ansökan om kommunal borgen som lämnats in av Skövde 
Bandyförening enligt motiveringen nedan. 
 
Yrkande 
Mikael Clarke (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Bakgrund  
Skövde Bandyklubb har den 29 februari 2016 inkommit till kommunen med en ansökan om 
ränte- och amorteringsfritt lån och ansökan om kommunal borgen i syfte att skapa en året-
runt-användning av Billingens Isbana. Skövde Bandyklubb har därefter inkommit med en 
påminnelse.  
 
I den av kommunfullmäktige beslutade programförklaringen uttrycks mål om att utveckla 
Billingens fritidsområde till att bli ett av södra och västra Sveriges mest besökta besöksmål. 
För att uppnå detta mål krävs att området ses som en helhet. Kommande investeringar ska 
utgå ifrån en övergripande plan både ur ett verksamhetsperspektiv men även utifrån 
infrastrukturmässiga och fysiska förutsättningar. För närvarande pågår ett arbete i 
kommunen med att arbeta fram en övergripande plan för området. Detta arbete beräknas 
vara klart i mars/april 2017.  
 
Den byggnad som Skövde Bandy vill uppföra överensstämmer inte med den strävan som 
finns att sammanföra och integrera alla delar av Billingeplatån till en gemensamt upplevd 
fysisk miljö. Närområdet kring bandyplanen har begränsningar och en förtätning med en 
byggnad av denna storlek är svår att förena med de utvecklingstankar som finns och som 
kommer beskrivas i en så kallad masterplan. Denna plan ska vara klar under våren 2017.  
 
Mot denna bakgrund föreslås kommunstyrelsen besluta att inte bevilja Skövde 
Bandyförenings ansökan om ränte- och amorteringsfritt lån och ansökan om kommunal 
borgen.  
 
Skövde kommun kommer föra dialog med Skövde Bandyklubb kring förutsättningarna för 
bandyverksamhetens utveckling i Skövde. Skövde kommun avser också utreda vad som kan 
göras i form av energieffektivisering på befintlig anläggning och kommunen önskar göra 
detta i samråd med Skövde Bandyklubb.  
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Protokollsanteckning 
Socialdemokraterna föreslog att bandyns utvecklingsmöjligheter skulle belysas i samband 
med utredningen om Billingens fritidsområde. Majoriteten delade dessvärre inte den 
uppfattningen vilket resulterat i att detta skedde parallellt genom bandyföreningens egen 
försorg. En samlad bild av områdets utveckling hade tidigare kunnat tydliggöra 
förutsättningarna för en investering i form av bandyhall, nu har förslaget kommit från sidan 
in i en pågående process utan att jämkas med andra utvecklingsförslag.  
Vi är därmed kritiska till hanteringen av ärendet men vill samtidigt vara tydliga med att vi 
inte betraktar föreningens förslag som genomförbart i dess nuvarande form.  
 
Handlingar 
Skrivelse till kommunalråden från Skövde Bandy Klubb om ansökan för 
utveckling av Billingens isbana 
Påminnelse skrivelse från Skövde Bandy Klubb om ansökan för utveckling av 
Billingens isbana 
Skrivelse och energiutredning Skövde Bandy 
  
Delges 
Skövde Bandyklubb                        
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommundirektör 
Kultur- och fritidschef 
 
 
 
 
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen  2016-12-12 16(46) 
 

   

KS § 247/16  
Avyttring av Skövde kommuns ägarandel i Skövde Biogas AB 
KS2015.0417 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-16 218/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 247/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

 att avyttra kommunens aktieinnehav om 49 procent i Skövde Biogas AB till 
Torran Gas Holding AB.  

 att befullmäktiga kommunstyrelsens ordförande tillsammans med 
kommundirektören, eller den de väljer att sätta i sitt ställe, att för kommunens 
räkning underteckna ingående av avtal samt underteckna all nödvändig 
dokumentation inklusive överenskommelse mellan Skövde kommun och 
Göteborgs Energi AB samt i övrigt vidta nödvändiga rättshandlingar i samband 
med försäljningen av Skövde kommuns innehav av aktier i Skövde Biogas AB. 

 
Bakgrund 
 
Bakgrund avyttring  
Försäljningsprocessen av Skövde Biogas AB inleddes efter att kommunfullmäktige tog 
följande beslut den 26 oktober 2015:  

o Avyttra Skövde kommuns ägarandel i Skövde Biogas AB 
o Kommunstyrelsen får i uppdrag att vidta alla nödvändiga åtgärder för att förbereda 

avyttringen som en aktieöverlåtelse eller en inkråmsöverlåtelse 
o När fullständigt beslutsunderlag färdigställts ska ärendet underställas 

kommunfullmäktige för slutgiltigt beslut 
o I det fall en avyttring inte visar sig vara genomförbar ska kommunfullmäktige 

beredas möjlighet att besluta om bolagets framtida inriktning; avveckling eller 
fortsatt drift med ett lokalt perspektiv. 
 

Kommunfullmäktige i Göteborgs stad tog den 28 januari 2016 beslut om avyttring. 
Göteborg Energis styrelse fattade därefter den 27 september 2016 beslut om villkoren för en 
avyttring och gav VD för Göteborg Energi fullmakt att underteckna samtliga handlingar i 
samband med transaktionen både vid undertecknande av aktieöverlåtelseavtalet och samtliga 
handlingar vid tillträdet av bolaget. Då Göteborgs Energi redan beslutat sälja sin andel av 
bolaget finner förvaltningen inte skäl att villkora kommunens beslut med ett sådant 
godkännande då det redan föreligger. 
 
Bakgrund Skövde Biogas 
Kommunfullmäktige i Skövde fattade 2008-08-25 beslut om att investera i utbyggnad av 
biogasanläggningen. Dåvarande tekniska nämnden fick i uppdrag att ansvara för 
utbyggnaden och att tillsammans med närings- och samhällsbyggnadsenheten agera för att 
ge externa parter möjlighet att involveras i projektet i syfte att minska det kommunala 
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engagemanget och skapa förutsättningar för tillväxt. Slutsatsen blev att 
utvecklingsmöjligheterna för anläggningen och företagande i närliggande branscher blev 
större om projektet drevs tillsammans med en part med bred kompetens. Ett samarbete 
inleddes mot bakgrund av detta med Göteborgs Energi AB.  
 
Göteborg Energi har sedan 2001 genomfört stora satsningar på biogas i Västsverige, både i 
egen regi och tillsammans med andra aktörer. Göteborg Energi AB har varit en möjliggörare 
för att öka biogasproduktion i Göteborg och flera andra kommuner i Västsverige. Skövde 
kommun har tillsammans med Göteborg Energi AB gjort en gemensam satsning i 
anläggningen av produktion av gasformig biogas (CBG). Satsningen har gjorts i det 
samägda bolaget Skövde Biogas AB. Bolaget ägs till 51 procent av Göteborg Energi AB och 
till 49 procent av Skövde Kommun.  
 
Göteborg Energi fick 2012 ett nytt ägardirektiv där Göteborgs stad tydligt angav att bolagets 
strategiska inriktning var för Göteborgarna. Därefter gjordes en utvärdering av Göteborg 
Energis ägarskap av bolag utanför Göteborg och till dags dato har nio bolag avyttrats. Det 
senaste var Lidköping Biogas och avyttringsprocess pågår gällande Sävsjö Biogas. 
 
Ägarna har tagit beslut om att avyttra verksamheten i syfte att hitta en köpare som kan ta vid 
och utveckla verksamheten vidare. Genom nya ägare skapas möjlighet till att öka och 
utveckla biogasproduktionen i kommunen vilket ligger i linje med kommunens målsättning i 
Energi- och klimatplanen 2011-2020. Nya ägare har den erfarenhet och kunskap som 
identifierats krävs för att nå långsiktig utveckling av biogasaffären.  
 
Försäljningsprocess 
Försäljningsprocessen har inneburit ett omfattande arbete. Fördjupad beskrivning och 
presentation av Skövde Biogas AB har skett genom framtagande av legalt, tekniskt, 
finansiellt och skattemässigt material, datarumsadministration, avtalsanalyser, 
separationsfrågor, intressentanalyser och intressentmöten, ägarmöten, förhandling osv. 
Energiansvarig PwC har lett arbetet tillsammans med representanter från båda ägarna. 
Advokat från Mannheimer Swartling har bistått i juridiska frågeställningar. 
Försäljningsprocessen har på ett genomgripande sätt säkrat kontakt med potentiella köpare, 
både nationellt och internationellt.  
 
Intressenter  
Kontakt med flera olika intressenter har skett under försäljningsprocessen. Slutligen har en 
köpare med det mest fördelaktiga budet identifierats – Torran Gas Holding AB.  Torran Gas 
Holding AB äger idag 85 procent i Nordic Vehicle Gas AB som tillsammans med 
Nordvästra Skånes Renhållningsbolag AB driver en Biogasanläggning i Helsingborg, 
Liquidgas Biofuel Genesis AB, LBGAB. Anläggningen i Helsingborg är tekniskt väldigt lik 
Skövde Biogas anläggning och Torran Gas Holding AB är övertygad om att Skövde Biogas 
drift kan optimeras genom att utöva samma underhålls-, drifts- och kvalitetsrutiner som i 
Helsingborgs anläggning och driva den med lokalt anställd personal i Skövde. 
 
Anläggningen i Helsingborg har med nuvarande ägare ökat den årliga kapaciteten från 40 
GWh till 80 GWh och drivs med en verkningsgrad mellan 97 och 98 procent innebärande 
mycket låg facklingsgrad.  
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Torran Gas Holding AB:s avsikt om ett långsiktigt ägande, tidigare erfarenhet av att 
utveckla produktionsanläggningar för biogas och deras intention att utveckla Skövde Biogas 
har varit av avgörande betydelse. Bolagets intentioner är att aktivt bidra till utvecklingen av 
miljömässigt och ekonomiskt hållbara produktionsanläggningar för biogas. Bolaget avser 
vidare att vidta åtgärder för att skapa redundans i anläggningen, öka tillgängligheten samt 
vidta nödvändiga åtgärder för att minimera risker för luktstörningar från anläggningen.  
 
Vid referenstagning av bolaget och dess ägare har det framkommit stor erfarenhet av att 
driva bolag på ett affärsmässigt och seriöst sett. Det har också visat sig att köparen har ett 
stort nationellt och internationellt nätverk med kompetens inom biogasområdet. 
 
Handlingar i ärendet 
Handlingar i ärendet så som till exempel aktieöverlåtelseavtal är till stora delar 
sekretessbelagda då det innehåller affärshemligheter. Grunden för sekretess återfinns i 
främst två paragrafer i Offentlighet och sekretesslagen (OSL). Paragraferna 19:3 till förmån 
för kommunen och 31:16 till förmån för köparna och Göteborgs Energi AB. Enligt 
förvaltningens förmenande så omfattas handlingarna i betydande omfattning av sekretess 
med hänvisning till ovanstående lagrum. 
 
Delges 
Göteborgs Energi AB                        
Skövde Biogas AB 
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KS § 248/16  
Detaljplan för del av Grubbagården 2, antagandebeslut 
KS2015.0466 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 235/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 248/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar Detaljplan för del av Grubbagården 2. 
 
Bakgrund 
Syftet med detaljplanen är att göra det möjligt att uppföra ett flerbostadshus för i huvudsak 
bostadsändamål, där det idag ligger en livsmedelsbutik. Livsmedelsbutiken är utpekad som 
en kulturhistorisk värdefull byggnad i Skövdes kulturmiljöprogram, antaget 2012-02-02. En 
byggnation på angiven plats innebär rivning av livsmedelsbutiken. Förslaget innebär en 
förtätning av bostäder i befintligt område. 
 
För att i området behålla kvaliteten och bygga vidare på och tydliggöra karaktären och stads-
delsvärden ska det i detaljplanen möjliggöra allmän verksamhet/service i gatuplan. Den nya 
bebyggelsen ska anpassas till befintlig bebyggelse och struktur. Förslaget berör mark som 
idag är bebyggd med livsmedelsbutik och tillhörande parkeringsytor.  
 
Det aktuella området ligger centralt i stadsdelen Havstena, mellan Havstenavägen och 
Vadsbovägen. Direkt väster om området ligger Käpplundaskolan, skolan riktar sig till elever 
från F-6. 
 
I ÖP 2025 utpekas planområdet som område för pågående markanvändning för bostäder. 
Fastighetsägaren till Grubbagården 2 har inkommit med en ansökan om rivningslov till 
Byggnadsnämnden, samt en förfrågan om att planlägga det aktuella området med bostäder. 
Fastighetsägaren anser att det inte är möjligt att bedriva livsmedelsförsäljning i den 
befintliga butikslokalen och vill ersätta den med bostäder. Butikslokalen står idag tom sedan 
ett par år tillbaka. 
 
Livsmedelsbutiken och bostadsområdet där butiken ingår är utpekat i Skövdes 
kulturmiljöprogram, antaget 2012-02-02. Flerbostadshusområdet är ett av Skövdes bäst 
bevarade från 1960-70 talet, både när det gäller byggnaderna men även planmässigt. 
Butikslokalen har ett högt egenvärde, men har även ett högt värde för helheten i området 
Havstena. Byggnaden anses vara ett nyckelelement inom den lilla centrumbildning som 
finns, vilket är tidstypiskt för 1960-talets folkhem, med rötter i 1940- 50-talets 
grannskapsenheter. Centrumbildningen och grönytorna är av största vikt för områdets 
läsbarhet. 
 
Planområdet berör detaljplanen 1683K-ST142. Det berörda området är i gällande detaljplan 
markerat för handelsändamål där en byggnad får uppföras i 1 våning. 
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Förslaget 
I detaljplanearbetet har påverkan på kulturmiljön analyserats och om det är möjligt att 
tillskapa de kvaliteter som en butikslokal genererar i form av mötesplats, som är socialt 
viktig för de närboende. Värdena och kvaliteten som uppkommer genom områdets 
stadsplanering kommer att stärkas och byggas vidare på genom den nya planeringen. Den 
nya bebyggelsen anpassas till både placering och utformning efter befintlig bebyggelse och 
struktur. Den nya bebyggelsen ska genom sin utformning accentuera centrumet i Havstena.  
Planerad bebyggelse kommer att ha en ökad påverkan på trafiksituationen inom och utanför 
planområdet. Hastigheten på Havstenavägen i höjd med Käpplundaskolan och planområdet 
sänktes nyligen från 50 km/h till 30 km/h. Platsen har god kollektivtrafikförsörjning i 
vardera riktningen med närmaste hållplats cirka 30 meter från planområdet. 
 
Bilplatsbehovet är 12 st. bilplatser/1000 m2 BTA utanför stadskärnan för flerbostadshus, 
enligt riktlinjer för att beräkna parkeringsbehov inom Skövde kommun. Parkeringsplatser 
anordnas på kvartersmark. Angöring för sophämtning har beaktats. 
 
En bullerutredning har tagits fram för planområdet där både ekvivalent och maximal 
ljudnivå visar på acceptabla riktvärden för planområdet. För våning 8-12 har lägenheter i 
sydostläge fasadnivåer som överskrider 55dB(A) på vissa delar av fasaden. De uppfyller 
dock kraven i minst hälften av bostadsrummen i kombination med att den maximala 
ljudnivån vid fasad underskrider 70 dB(A). 
 
En skuggstudie har tagits fram där det redovisas för hur byggnationen påverkar skugg- och 
ljusförhållandena i närområdet. Förhållandena bedöms vara acceptabla för intilliggande 
bebyggelse. 
 
Motivering av beslut 
Inkomna synpunkter som framförts under samrådstiden 9/5 till 29/5 2016 har behandlats och 
bemötts i bifogad samrådsredogörelse.  
 
Granskningen har ägt rum under tiden 10 oktober till 30 oktober 2016. Totalt har 12 
skrivelser inkommit, varav 4 med erinran. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i 
bifogat granskningsutlåtande. Nedan redovisas en kort sammanfattning av de större 
synpunkter mot förslaget som inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till 
detaljplanen som föreslås. 
En närboende har invändning mot en försämrad trafiksituation i höjd med Käpplundaskolan 
i samband med planerad byggnation och att planerad byggnation hamnar för nära befintlig 
bebyggelse, citat; ”Att stirra in i ett 12 vånings höghus intresserar inte mig med flera”. 
Kultur- och fritidsnämnden avråder från att riva byggnaden då byggnaden omnämns i 
Skövde kulturmiljöprogram som en byggnad med högt kulturhistoriskt egenvärde i ett 
område med högt kulturhistoriskt värde. 
 
Med anledning av under granskningsperioden inkomna synpunkter, föreslås inga 
förändringar och tillägg göras i detaljplanen. 
 
De synpunkter som framförts under planarbetet har avvägts mot intresset att planlägga 
området. Även allmänna intressen har därvid beaktats. Sektor samhällsbyggnad bedömer att 
detaljplaneförslaget innebär en lämplig avvägning mellan olika intressen.  
Detaljplaneförslaget går vidare till antagande. 
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Handlingar 
Tjänsteskrivelse, antagandebeslut 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Granskningsutlåtande 
Samrådsredogörelse 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad   
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KS § 249/16  
Detaljplan för kvarteret Munken 1, antagandebeslut 
KS2016.0282 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 236/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 249/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar Detaljplan för kvarteret Munken 1. 
 
Bakgrund 
Syftet med att upprätta detaljplan för Munken 1 är att möjliggöra byggrätt för 
uteplatser med tak, inglasade altaner samt anpassning av detaljplanen till gällande 
förhållanden. 

Kommunstyrelsen beslutade 2016-10-03 att sektor samhällsbyggnad skulle genomföra 
samråd för aktuell plan (KS § 186/16). 

Bostadsrättsföreningen Sebohus nr 1 har ansökt om planändring för Munken 1. 
Ansökan gäller inglasning av altaner. Inglasning kan inte möjliggöras med gällande 
detaljplan. I samband med planändring ska bostadsrättsföreningen se över garagens 
placering vid eventuell nybyggnation. Befintliga bostadsbyggnader är i två våningar 
med källare.  

Området ligger på Östermalm utmed Bäckvägen med omgivande byggnader av 
enfamiljshus och hyresfastigheter på den västra sidan. 
 
Gällande detaljplan för Munken 1, ST202 laga kraft 1969-08-28. 

Motivering av beslut 
Samråd pågick mellan 10 oktober 2016 - 30 oktober 2016. Underrättelse samt 
handlingar delades ut den 7 oktober 2016 till fastighetsägare enligt upprättad 
fastighetsförteckning, daterad 2016-08-23. I underrättelsen framgick att ”om 

samtliga i samrådskretsen inkommer med skriftligt godkännanden under 
samrådstiden förs detaljplanen vidare direkt till ett antagande som förkortar 
planprocessen. Något ytterligare tillfälle att avge synpunkter kommer då inte att 
lämnas”.  
 
Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat utlåtande. Nedan 
redovisas en kort sammanfattning av de större synpunkter och/eller invändningar 
mot förslaget som inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen 
som föreslås. 

Sakägare enligt fastighetsförteckning har erhållit underrättelse och planhandlingar 
för samråd. I bifogad skrivelse med frankerat svarskuvert har sakägarna haft 
möjlighet att godkänna planförslaget. Samtliga sakägare har förutom Beteshagen 5 
har inkommit med godkännande av planförslaget. Försök till kontakt med 
fastighetsägaren till Beteshagen 5 har gjorts vid några tillfällen utan resultat.  
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Enligt PBL ska samtliga sakägare göra ett aktivt godkännande. Planförslaget 
medger endast rätt att glasa in uteplatser och innebär ingen påverkan på den 
aktuella fastigheten. Sektor samhällsbyggnad bedömer att detaljplanen kan gå till 
antagande trots att medgivande inte har inkommit från Beteshagen 5. 
 
Handlingar 
Tjänsteskrivelse, detaljplan för kvarteret Munken 1, antagandebeslut 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande 2016-11-23 
Samrådskrets 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad                        
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KS § 250/16  
Ändring av detaljplaner för del av Stöpens tätort, på grund av kommunalt 
övertagande av vägskötsel 
KS2016.0461 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 237/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 250/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon 
betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger. 
 
Bakgrund 
Planändringens syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän plats i hela 
Stöpens tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre byggnadsplaner som 
innehåller allmän plats införs en sådan administrativ bestämmelse. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2015-08-17 att sektor samhällsbyggnad skulle genomföra 
samråd för aktuell plan (KS § 129/15). Behovsbedömning har saknats varför denna behöver 
godkännas innan samråd kan inledas. 
 
Kommunen ska enligt miljöbalken genomföra en miljöbedömning för alla detaljplaner som 
kan antas medföra betydande miljöpåverkan. Vid kommunens ställningstagande till om 
planens genomförande kan antas medföra en betydande miljöpåverkan görs en 
behovsbedömning. Om behovsbedömningen visar på en betydande miljöpåverkan ska en 
miljöbedömning göras och resultatet redovisas i form av en miljökonsekvensbeskrivning. 
Genomförandet av förslaget bedöms inte medföra någon betydande miljöpåverkan varför 
något behov av miljöbedömning inte föreligger. 
 
Förslaget 
Planändringen medför att Skövde kommun tar över ansvaret för vägar, naturmark och andra 
allmänna platser inom norra halvan av Stöpens tätort. Ändringen är endast av administrativ 
karaktär och kommer inte ge upphov till någon fysisk påverkan av betydelse. 
 
Motivering av beslut 
Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess genomförande inte 
kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt miljöbalken. En miljöbedömning 
och upprättande av miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken 6 kap. 11, 12 §§ bedöms 
därför inte behöva genomföras. 
 
Handlingar 
Tjänsteskrivelse, ändring av detaljplaner för del av Stöpens tätort, på grund av 
kommunalt övertagande av vägskötsel 
Behovsbedömning och Plankarta samråd 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad  
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KS § 251/16  
Ändring av detaljplaner för del av Igelstorps tätort, på grund av 
kommunalt övertagande av vägskötsel 
KS2016.0463 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 238/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 251/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon 
betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger. 

Bakgrund 
Planändringens syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän plats i hela 
Igelstorps tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre byggnadsplaner som 
innehåller allmän plats införs en sådan administrativ bestämmelse. 

Kommunstyrelsen beslutade 2015-08-17 att sektor samhällsbyggnad skulle genomföra 
samråd för aktuell plan (KS § 129/15).  

Kommunen ska enligt miljöbalken genomföra en miljöbedömning för alla detaljplaner som 
kan antas medföra betydande miljöpåverkan. Vid kommunens ställningstagande till om 
planens genomförande kan antas medföra en betydande miljöpåverkan görs en 
behovsbedömning. Om behovsbedömningen visar på en betydande miljöpåverkan ska en 
miljöbedömning göras och resultatet redovisas i form av en miljökonsekvensbeskrivning. 

Genomförandet av förslaget bedöms inte medföra någon betydande miljöpåverkan varför 
något behov av miljöbedömning inte föreligger. 

Förslaget 
Planändringen medför att Skövde kommun tar över ansvaret för vägar, naturmark och andra 
allmänna platser inom Igelstorps tätort. Ändringen är endast av administrativ karaktär och 
kommer inte att ge upphov till någon fysisk påverkan av betydelse. 

Motivering av beslut 
Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess genomförande inte 
kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt miljöbalken. En miljöbedömning 
och upprättande av miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken 6 kap. 11, 12 §§ bedöms 
därför inte behöva genomföras. 

Handlingar 
Tjänsteskrivelse, ändring av detaljplaner för del av Igelstorps tätort, beslut om 
behovsbedömning 
Behovsbedömning 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad   
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KS § 252/16 Ändring av detaljplaner för del av Igelstorps tätort, 
samrådsbeslut 
KS2016.0463 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 239/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 252/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra samråd 
för förslag till förslag om ändring av detaljplaner för del av Igelstorps tätort. 

Bakgrund 
Planändringens syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän plats i hela 
Igelstorps tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre byggnadsplaner som 
innehåller allmän plats införs en sådan administrativ bestämmelse. 

Kommunstyrelsen beslutade 2015-08-17 att sektor samhällsbyggnad skulle genomföra 
samråd för aktuell plan (KS § 129/15). 

För Igelstorps tätort gäller ett flertal äldre byggnadsplaner enligt BL samt nyare detaljplaner 
enligt PBL. Igelstorps vägförening har haft ansvaret för allmänna platser inom 
byggnadsplanelagda områden medan kommunen har ansvarat för dessa inom övriga 
områden. 

Planändringarnas syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän plats i hela 
Igelstorps tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre byggnadsplaner som 
innehåller allmän plats införs en sådan administrativ bestämmelse. 

I dagsläget har Igelstorps vägförening ingen fungerande styrelse. 

 
Handlingar 
Tjänsteskrivelse, ändring av detaljplaner för del av Igelstorps tätort, 
samrådsbeslut 
Plankarta 
Planbeskrivning 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 253/16  
Detaljplan för del av Folkparken 1 
KS2016.0464 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 240/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 253/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta detaljplan 
för del av Folkparken 1. 
 
Bakgrund 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för ytterligare bostadsbebyggelse i kvarteret 
Folkparkens nordöstra del.  
 

Gällande detaljplan DP 432 upprättades 1994 för att möjliggöra bostadsbebyggelse i det som 
tidigare var folkpark. I detaljplanen är det aktuella området prickad mark som inte får 
bebyggas. Marken är avsedd för underjordiska ledningar och högspänningskablar.  
Planarbetet måste inledas med en bullerutredning som visar hur den nya bebyggelsen 
behöver vara formad för att klara riktvärden för trafikbuller. Samtidigt måste en 
stadsbildsanalys göras som visar att den nya bebyggelsen blir utformad för en god 
helhetsverkan. Folkparken ligger vid ett huvudstråk upp till Billingen och är därför 
strategiskt viktig. Det är mycket angeläget att ny bebyggelse planläggs parallellt med ny 
bebyggelse på Rödfyran. 
 
Fastigheten Folkparken 1 ägs av AB Skövdebostäder som efterfrågat en ny detaljplan för att 
kunna bygga ett flerbostadshus. Planområdet ligger väster om Norra Bergvägen, nära bron 
över Vadsbovägen. Skövdebostäder har tagit fram ett förslag på ett 16 våningar högt hus. I 
det underlag som sektor samhällsbyggnad tagit del av saknas en analys av vad det innebär 
för stadsbilden och hur förslaget förhåller sig till områdets befintliga kvaliteter och värden.  
I Skövde kommuns översiktsplan ÖP 2025 är området avsett för befintlig 
bostadsbebyggelse. I gällande detaljplan DP 432 är planområdet prickad mark och får inte 
bebyggas. Planområdet består i dagsläget av en grönyta med parkkaraktär och marken 
genomkorsas av underjordiska ledningar. 
 
I den fördjupade översiktsplanen för centrala Skövde lyfts Norra Bergvägen fram som ett 
huvudstråk för bil och cykel upp till Billingen och Billingstorpsvägen är 
huvudpromenadstråk upp. För att Billingen ska kunna bli det välbesökta turistmål som 
kommunen satsar på är dessa stråk strategiskt viktiga. Att ta sig upp till Billingen kan bli en 
upplevelse i sig.  
 
Förutsättningar 
Planområdet är utsatt för höga bullernivåer från både Vadsbovägen och Norra Bergvägen 
och det kan bli svårt att klara riktvärdena enligt förordningen om trafikbuller vid 
bostadsbyggnader (2015:216). Planarbetet måste inledas med en bullerutredning som visar 
hur den nya bebyggelsen kan formas för att klara riktvärdena. Samtidigt måste en 
stadsbildsanalys göras som visar att den nya bebyggelsen blir utformad för en god 
helhetsverkan, med hänsyn till stads- och landskapsbilden samt natur- och kulturvärden på 
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platsen. Utgångspunkten bör vara att tillföra stadsmässiga kvaliteter och att ladda platsen 
med värden som ger ett livaktigt och välkomnande intryck. 
 
Den befintliga bebyggelsen i Folkparken består av tre punkthus i sex våningar och elva 
mindre flerbostadshus i två våningar. Punkthusen bildar en rygg i områdets västra del, och 
de mindre husen är grupperade runt småskaliga grönskande gårdar.  Bebyggelsen har 
placerats med hänsyn till befintlig vegetation, vilket har stor betydelse för områdets 
karaktär. 
 
På grund av läget vid Norra Bergvägen kommer den nya bebyggelsen att läsas in i ett större 
sammanhang tillsammans med Rödfyran, parken på andra sidan Billingstorpsvägen och 
1950-talsbebyggelsen längs Norra Bergvägen. Bostadsområdena på Billingesluttningen är 
rika på kvaliteter och utgör själva kärnan i Billingesluttningens kulturmiljö enligt Skövde 
kommuns kulturmiljöprogram. Parallellt med Skövdebostäders ansökan för Folkparken har 
Rapp fastigheter ansökt om en planändring för att kunna bygga ett nytt flerbostadshus på 
Rödfyran. En grundläggande förutsättning är att planarbetet för Folkparken respektive 
Rödfyran pågår samtidigt och att det finns en gemensam målsättning för helheten. 
Nyckelfrågor ur stadsbyggnadsperspektiv är att tillföra nya byggnader som vidgar området 
men håller samman helheten, samt att skapa ett samspel mellan byggnaderna som lyfter 
stråken och platserna på väg upp till Billingen. En förtätning i området gör parken norr om 
Billingstorpsvägen än viktigare, både för närboende och som gestaltningsmässigt inslag.  
Kommunen är väghållare för samtliga vägar i anslutning till planområdet. En förtätning i 
området kan antas öka trafiken och belastningen på vägarna. Angöring med bil sker idag 
från Billingstorpsvägen och det bör gälla även för den nya bebyggelsen. Även cykeltrafiken 
kommer öka och trafiksituationen för cyklister bör ses över utefter Billingstorpsvägen och 
vid överfarten över Norra Bergvägen. Närmaste busshållplats finns ungefär 100 meter bort 
på Norra Bergvägen. 
 
Planområdet korsas av ledningar som behöver flyttas i samband med byggnation. Den 
befintliga transformatorstationen bedöms kunna mata kompletterande bebyggelse. Det 
behövs en plan för dagvattenhantering och en geoteknisk undersökning för att utreda 
grundförhållanden. En behovsbedömning behöver upprättas. 
 
Detaljplanen bedöms vara av stort allmänt intresse varför den föreslås upprättas genom ett 
utökat förfarande. Samrådsbeslut beräknas till första halvan av 2017 och ett antagande till 
slutet av 2017. Planavtal ska upprättas med exploatören för att fördela kostnaderna. 
 
Motivering till beslut 
Planområdet är strategiskt viktigt som en länk mellan Billingen och centrum. En 
exploatering i Folkparken kan ses som en utveckling i stadsväven som knyter samman 
staden. Det centrumnära läget vid foten av Billingen ger tillgång till ett brett utbud av 
service, handel och kultur, och goda möjligheter till friluftsliv.  
 
Förslaget stämmer överens med intentionerna i översiktsplanen ÖP 2025 men det finns stora 
utmaningar att hantera. Innan ett förslag på byggnation tas fram krävs det noggranna 
utredningar och analyser. Med avstamp i dessa kan en ny detaljplan för del av kv. 
Folkparken upprättas. Detaljplanen bedöms vara av stort allmänintresse och bör därför 
upprättas genom utökat förfarande.  
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Handlingar 
Tjänsteskrivelse, Detaljplan för del av Folkparken 1 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad                        
 
 
 
 
 
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen  2016-12-12 30(46) 
 

   

KS § 254/16  
Detaljplan för del av Rödfyran 3 
KS2016.0466 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 242/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 254/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta detaljplan 
för del av Rödfyran 3. 
 
Bakgrund 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för ytterligare bostadsbebyggelse på kvarteret 
Rödfyrans södra del. 
 

Gällande detaljplan DP 436 upprättades 1995 för att göra det möjligt att bygga på de 
befintliga husen med en våning så att de blev fem våningar höga. Samtidigt ändrades 
parkmarken söder om husen till kvartersmark, som till största delen prickades och 
benämndes som park. Befintliga värdefulla träd försågs med bestämmelse för att bevaras. 
Planarbetet måste inledas med en bullerutredning som visar hur den nya bebyggelsen 
behöver vara formad för att klara riktvärden för trafikbuller. Samtidigt måste en 
stadsbildsanalys göras som visar att den nya bebyggelsen blir utformad för en god 
helhetsverkan. Rödfyran ligger vid ett huvudstråk upp till Billingen och är därför strategiskt 
viktig. Ny bebyggelse bör planläggas parallellt med ny bebyggelse i Folkparken. 
Rödfyran ägs av Rapp fastigheter som efterfrågat en planändring för att kunna bygga 
ytterligare ett punkthus på Rödfyran. Fastigheten ligger öster om Norra Bergvägen, strax 
norr om bron över Vadsbovägen. De befintliga husen på fastigheten är byggda på 1960-talet 
och byggdes på med en våning på 90-talet.  
 
I Skövde kommuns översiktsplan ÖP 2025 är området avsett för befintlig 
bostadsbebyggelse. I gällande detaljplan är planområdet prickad mark benämnd som park, 
med en bestämmelse att parkkaraktären ska bevaras. Det finns ett 10-tal träd som pekats ut 
som värdefulla med en bestämmelse att de ska bevaras.  
 
I den fördjupade översiktsplanen för centrala Skövde lyfts Norra Bergvägen fram som ett 
huvudstråk för bil och cykel upp till Billingen. Billingstorpsvägen är huvudpromenadstråk 
upp. Dessa stråk är strategiskt viktiga för att Billingen ska kunna bli det välbesökta turistmål 
som kommunen satsar på. Att ta sig upp till Billingen kan bli en upplevelse i sig.  
 
Förutsättningar 
Planområdet är utsatt för mycket höga bullernivåer från både Vadsbovägen och Norra 
bergvägen och det kan bli svårt att klara riktvärdena enligt förordningen om trafikbuller vid 
bostadsbyggnader (2015:216). Planarbetet måste inledas med en bullerutredning som visar 
hur den nya bebyggelsen behöver vara formad för att klara riktvärdena. Samtidigt måste en 
stadsbildsanalys göras som visar att den nya bebyggelsen blir utformad för en god 
helhetsverkan, med hänsyn till stads- och landskapsbilden samt natur- och kulturvärden på 
platsen.  
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Parallellt med Rapp fastigheters ansökan för Rödfyran har AB Skövdebostäder ansökt om en 
planändring för att kunna bygga ett nytt flerbostadshus i Folkparken. Idag ingår Rödfyran i 
ett område som upplevs som väl sammanhållet. Bostadsområdena på Billingesluttningen är 
rika på kvaliteter och är av mycket stort kulturhistoriskt värde. De utgör själva kärnan i 
Billingesluttningens kulturmiljö enligt Skövde kommuns kulturmiljöprogram. Nyckelfrågor 
ur stadsbyggnadsperspektiv är att tillföra nya byggnader som vidgar området men håller 
samman helheten, samt att skapa ett samspel mellan byggnaderna som lyfter stråken och 
platserna på väg upp till Billingen. Det är en grundläggande förutsättning att planarbetet för 
Rödfyran respektive Folkparken pågår samtidigt och att det finns en gemensam målsättning 
för helheten. 
 

Kommunen är väghållare för samtliga vägar runt och inom planområdet. En förtätning i 
området kan antas öka trafiken. Angöring med bil till Rödfyran sker i huvudsak från Gamla 
Kungsvägen. Viss angöring sker även från Norra Bergvägen och då måste bilarna korsa 
gång- och cykelstråket längs Norra Bergvägen, vilket medför en viss trafiksäkerhetsrisk. Vid 
en förtätning föreslås all tillkommande angöring med bil ske från Gamla Kungsvägen.  
Cykelplatsbehovet för flerbostadshus utanför stadskärnan är 2,5 cpl/lgh och bilplatsbehovet 
är 12 bilpl/1000kvm BTA. Närmaste busshållplats finns knappt 100 meter norrut på Norra 
Bergvägen.  
 
Planområdet ligger i en redan bebyggd och väl fungerande miljö. En förtätning medför en 
högre belastning på befintlig offentlig och kommersiell service som i sin tur kan komma att 
behöva stärkas.  
 
Det kommer behövas en plan för dagvattenhanteringen och en geoteknisk undersökning som 
redovisar grundförhållandena. 
 
Flera av träden inom föreslaget planområde är skyddade enligt gällande detaljplan. En tänkt 
exploatering kommer troligtvis medföra att några av dessa tas bort. En inventering behövs 
för att utreda trädens specifika värde och hur detta kan kompenseras för. Om området 
förtätas med ny bebyggelse både på Rödfyran och i Folkparken blir parken väster om Norra 
bergvägen än viktigare, både för närboende och som gestaltningsmässigt inslag. Parken bör 
därför också ingå i inventeringen.  
 
En behovsbedömning behöver upprättas. 
 
Detaljplanen bedöms vara av stort allmänt intresse varför den föreslås upprättas genom ett 
utökat förfarande. Samrådsbeslut beräknas till första halvan av 2017 och ett antagande till 
slutet av 2017. Planavtal ska upprättas med exploatören för att fördela kostnaderna. 
 
Motivering till beslut 
Planområdet är strategiskt viktigt som en länk mellan Billingen och centrum. En 
exploatering på Rödfyran kan ses som en utveckling i stadsväven som knyter samman 
staden. Förslaget stämmer överens med intentionerna i översiktsplanen ÖP 2025. 
Infrastrukturen är redan på plats och det centrala läget ger närhet till ett stort utbud av 
service. Sektor samhällsbyggnad är positiv till en ny detaljplan för Rödfyran med syfte att 
möjliggöra för ny bostadsbebyggelse, förutsatt att en kombinerad bullerutredning och 
stadsbildsanalys visar att det går att skapa en god boendemiljö och en god helhetsverkan 
med hänsyn till stads- och landskapsbilden och natur- och kulturvärden på platsen. 
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Handlingar 
Tjänsteutlåtande, Detaljplan för del av Rödfyran 3 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad                        
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KS § 255/16  
Detaljplan för del av Knistad 2:4, antagandebeslut 
KS2015.0467 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 241/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 255/16 
 
Beslut 
Ärendet dras ur dagordningen och kommer att behandlas på ett kommande 
sammanträde. 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad                       
 
 
 
 
 
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen  2016-12-12 34(46) 
 

   

KS § 256/16 Motion om miljökvalitetsmålen 
KS2015.0406 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 243/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 256/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 

Bakgrund 
Miljöpartiet menar att det behövs långsiktighet, tydligare prioriteringar och bättre 
samordning mellan miljökvalitetsmål och andra samhällsmål. De har tre förslag för att 
förstärka Skövde kommuns miljöarbete utifrån miljökvalitetsmålen. 
Miljöpartiet de gröna i Skövde anser att det som görs inom miljöområdet inte är tillräckligt.  
Det märks menar de genom att i de årsredovisningar som presenterats för 2014 för 
kommunens bolag och andra verksamheter där miljömålen saknas. De menar att det behövs 
långsiktighet, tydligare prioriteringar och bättre samordning mellan miljökvalitetsmål och 
andra samhällsmål. Miljökvalitetsmålen bör få en ökad tyngd i politiska och ekonomiska 
beslut. 
 
Motionären föreslår att: 

- En plan för utbildningsaktiviteter gällande miljökvalitetsmålen för alla politiker, 
sektorschefer och tjänstemän i Skövde kommun läggs upp. 

- Som mål att alla sektorer, alla bolag och andra verksamheter ska arbeta för att bli 
miljödiplomerade. 

- Ett miljöpolitiskt program upprättas. 

Miljöutbildning är viktigt för att göra miljöarbete och miljötänk till en naturlig del i den 
ordinarie verksamheten. Olika anställda berörs på olika sätt av miljöfrågor och bör därför få 
utbildning som är anpassad efter deras olika personalkategorier och arbetsuppgifter. Detta 
för att alla ska kunna bidra på bästa sätt inom sitt enskilda arbetsområde. Om personalen är 
medveten om deras funktioner och deras effekter på verksamhetens prestation ökar ofta 
deras förmåga att hjälpa till att förbättra verksamhetens miljöprestanda.  
 
Sektor service är miljödiplomerade idag vilket märks tydligt i deras miljöarbete och i 
miljöresultat. Skövdebostäder AB och Skövde Värmeverk AB är miljöcertifierade enligt 
ISO 14001 och satsar stort på energieffektivisering och fossilfri energi. 
 
Skövde kommun har sedan 2010 satsat på arbetet med Energi- och klimatplanen som nu är 
aktuell för revidering 2016/2017. Skövde kommun har, som helhet, nått goda miljöresultat 
till exempel biobränslebaserat kraftvärmeverk som minskat nettoutsläpp av koldioxid, 
stadsbussar som drivs av lokalproducerad biogas, kommunens tunga fordon drivs med 
miljövänlig diesel (HVO 100) och snart även personbilar, nybyggda förskolor, skolor och 
fina boenden för äldre har byggts som passivhus med mycket låg energianvändning. 
Energianvändningen i kommunala lokaler och bostäder har minskat med ca 30 procent/m2 
sedan mätningar infördes. 
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Aspö Ekologi som byggs av Skövdebostäder, är en boendeform där modernitet och 
hållbarhet samspelar på ett unikt sätt. Solceller sätts upp på kommunala fastigheter och även 
externa aktörer som Skaraborgs sjukhus och Högskolan har investerat stort i den nya 
miljövänliga tekniken. 
 
Frostaliden är ett nytt bostadsområde som kommer att byggas helt i trä som binder koldioxid 
inom byggnader och ger dubbel klimatnytta. 
 
Skövde kommun har arbetat och arbetar med aktivt med gröna frågor som skog, park och 
naturvård under flera decennier som bidrar till att uppfylla de nationella miljömålen. 
 
Via Skövdes miljöbarometer, som är ett verksamhetsstyrningssystem följs mål och åtgärder 
upp i kommunens Energi- och klimatplan. Samverkan sker med Miljösamverkan i Östra 
Skaraborg och dess medlemskommuner i en gemensam miljöbarometer som följer upp 
indikatorer som syftar till att visa hur det går med arbetet att nå de 16 nationella 
miljökvalitetsmålen. 
 
Sammanfattningsvis är intentionerna goda, men förutsättningar av ambitionshöjningen för 
nämnderna är varierande. 
 
Handlingar 
Tjänsteskrivelse, yttrande om motion om miljökvalitetsmålen 
Motion om miljökvalitetsmålen (MP) 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad                        
Motionären 
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KS § 257/16  
Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 
KS2016.0387 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 244/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 257/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 
Reservation 
Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Maria Hjärtqvist (S), Helena Dahlström (S), Robert 
Ciabatti (S) och Ann Lindgren (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Yrkanden 
Leif Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
Marie Ekman (S) och Helena Dahlström (S) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 
 
Bakgrund 
Anita Löfgren (S), Marie Ekman (S) och Linus Sjöholm (S) har för socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp lämnat in en motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-
råd. Syftet är att säkra HBTQ-personers rättigheter genom att ett HBTQ-perspektiv ska 
finnas med i kommunens verksamheter och genom det åstadkomma en ökad jämlikhet för 
våra invånare. 
I motionen föreslås att: 
Skövde kommun utreder möjligheten att inrätta ett HBTQ-råd i enlighet med intentionen i 
motionen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 26 januari 2015, § 10 (KS2014.0388) att anta instruktion 
för beredning medborgare och folkhälsa, reviderad av kommunfullmäktige den 20 juni 2016, 
§ 99.  
Av instruktionens § 2 framgår beredningen medborgare och folkhälsas ansvarsområde och 
uppgifter. Beredningen ska arbeta på uppdrag av kommunstyrelsen. Inför beslut i 
kommunstyrelsen ska beredningen ur ett medborgarperspektiv bereda ärenden som rör 
områdena folkhälsoarbete, barn- och ungdomspolitik, mångfaldsarbeten (etnicitet, kön och 
könsidentitet, sexuell läggning, ålder samt funktionshinder), stadsutveckling, kommunens 
volontärarbete, medborgardialog samt projektverksamhet inom EU som rör beredningens 
ansvarsområde. Vidare framgår av instruktionen att beredningen har ett uppföljningsansvar, 
samt omvärldsbevakar inom sitt ansvarsområde och rapporterar vid behov till 
kommunstyrelsens arbetsutskott. Det framgår också av instruktionen att beredningen 
företräder kommunens intressen vid kontakt med regionala myndigheter och andra 
samverkansorgan i frågor som rör beredningens ansvarsområde. 
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Som framgår ovan faller det inom ramen för beredning medborgare och folkhälsas 
ansvarsområde att bereda ärenden som rör mångfaldsarbete. Det finns således redan idag ett 
forum i kommunen som arbetar och ansvarar för de frågor som nu lyfts i motionen.  
 
Det ska vidare framhållas att kommunstyrelsen är anställningsmyndighet och ansvarar för 
frågor som rör förhållandet mellan arbetsgivare och arbetstagare inom kommunen. Det 
arbetsgivarpolitiska ansvaret sträcker sig bl.a. över områdena jämställdhet och mångfald, 
samverkan, lön, arbetsmiljö, rehabilitering och hälsa, arbetsrätt och personalförsörjning. 
Inom kommunstyrelsen finns ett arbetsgivarutskott (KSAG) som bereder ärenden till 
kommunstyrelsen. Som framgått ovan har utskottet därvid ansvar att beakta jämställdhet och 
mångfald.  
 
Avslutningsvis ska nämnas att det pågår ett pilotprojekt med HBTQ-certifiering inom 
Nyeports verksamhetsområde. I samband med revidering av för området relevanta 
styrdokument ska dessa uppdateras med skrivningar kring diskrimineringsgrunderna sexuell 
läggning och könsidentitet eller uttryck.  
 
Med hänsyn till det ovan anförda bedöms det sammantaget inte föreligga ett behov av att 
inrätta ett särskilt råd varom nu är fråga. Beredningen föreslår därför avslag på motionen.  
 
Handlingar 
Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd (S) 
 
Delges 
Motionären                       
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KS § 258/16  
Motion om att Skövde ska bli en Fairtrade city 
KS2016.0157 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 245/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 258/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen,  
 
Reservation 
Marie Ekman (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Yrkanden 
Leif Walterum (C) och Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
Marie Ekman (S) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 
 
Bakgrund 
Gabryjel Blom (V) och Elisabeth Gustavsson (MP) har lämnat in motion angående att 
Skövde ska bli en Fairtrade City. 
 
Fairtrade City är en diplomering till kommuner som engagerar sig för rättvis handel och 
etisk konsumtion. Diplomeringen innebär att kommunen lever upp till kriterier och krav på 
rättvis handel och ILO:s kärnkonventioner i offentlig upphandling, att det bedrivs ett aktivt 
informationsarbete samt erbjuds ett utbud av Fairtrade-märkta produkter i butiker, på 
serveringsställen och arbetsplatser.  
 
Totalt 67 kommuner (juni 2016) är utsedda i Sverige. För tillfället är t ex Lidköping, 
Töreboda, Hjo och Vara utnämnda till Fairtrade City. I en del affärer i Skövde finns ett visst 
sortiment. Skövde kommun har idag avtal på kaffe, te, kakao, socker och bananer.  
Frågan om Fairtrade City har tidigare behandlats i kommunfullmäktige 2009-03-23 och 
2014- 04-28. Då avslogs motioner från Vänsterpartiet respektive Socialdemokraterna. 
 
För att bli en Fairtrade City krävs att ett antal kriterier uppföljs: 

 Kommunen ska ha en tydlig och mätbar målsättning för Fairtrade-produkter som 
beaktas i vår upphandling samt kunna erbjuda och öka andelen av dessa produkter. 

 Kartläggning ska göras av produkter i dagligvaruhandeln, serveringsställen mm med 
syfte att samverka och öka konsumtionen av dessa varor. 

 En styrgrupp ska finnas med politiker och tjänstemän samt representanter från 
näringsliv, handel, frivilligorganisationer m.fl. 

 De arbetsplatser som använder Fairtrade-märkt kaffe, te, socker mm registrerar 
själva på Fairtrades hemsida sina uppgifter. 
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 Vid minst fyra tillfällen per år ska informationsinsatser göras varav minst en för 
kommunens medborgare. 
 

Upphandlingsenheten gör bedömningen att det i samband med upphandling går att begära 
produkter med olika typer av miljömärkningar. Detta medför att det idag går att köpa in 
denna typ av produkter inom ramen för aktuella ramavtal. 
 
De större livsmedelskedjorna har ofta ett visst sortiment som de marknadsför själva. 
På senare tid har elva kommuner som tidigare varit certifierade inte förnyat certifieringen. 
(Dagens Samhälle, september 2016). Orsakerna varierar, men resursbrist och bristande 
intresse anges. Fem kommuner har också tillkommit som nya Fairtrade City. 
För att certifieras och sedan driva verksamheten krävs både personella och ekonomiska 
resurser, särskilt inledningsvis, men omfattningen är svår att bedöma. Insatsen bör ställas i 
relation till möjligheterna att öka andelen Fairtrade-produkter inom kommunen utan att 
bedriva detta i projektform.  
 
Skövde kommun köper redan idag en viss andel Fairtrade-produkter, avtal finns som nämnts 
på kaffe, te, kakao, socker och bananer och det finns även i fortsättningen möjlighet att 
beakta rättvis handel och etisk konsumtion i samband med upphandling och inköp, även om 
detta inte sker i form av att vi diplomeras som en Fairtrade City. 
 
Handlingar 
Motion om att Skövde ska bli en Fairtrade City (V) och (MP) 
 
Delges 
Motionären                       
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KS § 259/16  
Medborgarförslag om att tillföra resurser för genomförande av 
återkommande studiebesök i Auschwitz för elever i årskurs 9 
KS2016.0196 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 246/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 259/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget avslås.  
 
Reservation 
Marie Ekman (S) och Conny Brännberg (KD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Yrkanden 
Leif Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
Marie Ekman (S) och Conny Brännberg (KD) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 
 
Bakgrund 
Johan Åsbrink har inkommit med medborgarförslag om att tillföra resurser för 
genomförande av återkommande studiebesök i Auschwitz för elever i årskurs 9. Det har nu 
gått över 70 år sedan Auschwitz befriades och nazismens ofantliga grymhet blev än mer 
uppenbar, det industriella mördandet av etniska, religiösa och sexuella minoriteter av de som 
nazisterna ansåg underlägsna dem själva.  Han skriver att vi lever i en tid när nazism, extrem 
nationalism och främlingsfientlighet återigen klivit fram och tagit stor plats i den offentliga 
debatten. Minnet av den typen av värderingar är inte längre levande. En sådan utveckling 
skriver han är svår att motverka med enbart traditionella undervisningsmetoder. Den etiska 
diskussionen blir lätt för abstrakt för tonåringar.  
 
I medborgarförslaget föreslås att: 

 Kommunfullmäktige fattar beslut om att samtliga niondeklassare i Skövde kommuns 
grundskolor ska få möjlighet att göra ett studiebesök i Auschwitz. 

 Barn- och utbildningsnämnden tillförs resurser för att kunna genomföra 
studiebesöken som en återkommande del av niondeklassarnas skolår.  

 
Medborgarförslaget har skickats på remiss till barn- och utbildningsnämnden och 
Migrationsrådet.  
 
Migrationsrådet har avstått från att yttra sig.  
 
Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit bifall till medborgarförslaget. Detta under 
förutsättning att barn- och utbildningsnämnden tillförs resurser för att genomföra 
studiebesöket som en återkommande del av niondeklassarnas skolår.  
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Barn- och utbildningsnämnden föreslår också kommunfullmäktige besluta att skolorna ges 
möjlighet att besluta om studiebesöket ska ske under årskurs 8. 
 
I skollagen 1 kap 4§ kan man läsa att ”Utbildningen ska också förmedla och förankra 

respekt för de mänskliga rättigheterna och de grundläggande demokratiska värderingar som 
det svenska samhället vilar på.” 
I Läroplan för grundskola kan man i första kapitlet – Skolans värdegrund och uppdrag - läsa 
att ”Skolan ska främja förståelse för andra människor och förmåga till inlevelse.” Vidare står 

det också ”Främlingsfientlighet och intolerans måste bemötas med kunskap, öppen 
diskussion och aktiva insatser.” 
 
Budget 
Alt 1 - Flyg 
Förutsättningar: 
Flyg från Skavsta – 2 övernattningar 
Antal elever: 567 st 
Antal personal: 60 st (ca 10 elever/personal) 
Antal dagar: 3 
Total kostnad per elev: 3 899 kr => avrundat 4 000 kr 
Summa 2 211 000 kr 
 
Alt 2 – Buss 
Förutsättningar: 
Buss från Skövde 3 nätter 
Antal elever: 567 st 
Antal personal: 60 st (ca 10 elever/personal) 
Antal dagar: 4 
Total kostnad per elev: 3 541 kr => avrundat 3 700 kr 
Summa 2 007 500 kr 
 
Beredningen föreslår avslag på medborgarförslaget. Beredningen ser positivt på förslaget, 
men anser det är upp till barn- och utbildningsnämnden att bedöma behov av och anordna 
studiebesök, samt att hitta finansiering inom egen budget alternativt annan finansiering.  
 
Handlingar 
Medborgarförslag om att tillföra resurser för genomförande av återkommande 
studiebesök i Auschwitz för elever i årskurs 9 
Yttrande BUN 2016-10-18, § 63-16 Medborgarförslag om att tillföra resurser för 
genomförande av återkommande studiebesök i Auschwitz för elever i årskurs 9 
 
Delges 
Förslagsställaren 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KS § 260/16  
Partiell inlösen pensioner 
KS2016.0439 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 247/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 260/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige besluta att under år 2016 göra en partiell 
inlösen av den gamla pensionsskulden (ansvarsförbindelsen) med ca 25 miljoner kronor 
inklusive löneskatt. 
 
Beslut 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Bakgrund 
Skövde kommun redovisade ett delårsbokslutsresultat per 31 augusti 2016 på 154 miljoner 
kronor och en helårsprognos på 160 miljoner kronor. Detta resultat ger möjlighet att göra 
avsättning till pensioner och strukturera om våra räntederivat (swappar) med målet att sänka 
framtida kostnader. Därför godkände kommunfullmäktige ett korrigerat prognostiserat 
helårsresultatet per 31 augusti på 121 miljoner kronor. Resultatet motsvarar 4,6 procent av 
skatter och bidrag vilket medför att vi uppnår målet om ett resultat på tre procent av skatt 
och bidrag. 
Föreliggande beslut handlar om att använda en del av det goda resultatet till en partiell 
inlösen av vår pensionsskuld. Den transaktionen sänker resultatet för 2016, men är på lång 
sikt kostnadsneutral eftersom kommunens framtida pensionskostnader uppskattas att sjunka 
med åtminstone motsvarande belopp.  
 
Partiell inlösen av pension ansvarsförbindelse 
Kommunen har i sin pensionspolicy ambitionen att göra partiella inlösen av den gamla 
pensionsskulden. Det som intjänats före 1998 redovisas som en ansvarsförbindelse i enlighet 
med den så kallade blandmodellen. Pensionsutbetalningarna från ansvarsförbindelsen ökar 
nu kraftigt. Förslaget syftar till att minska kommunens kostnader framöver genom att i 
förskott betala delar av de framtida pensionskostnaderna. 
 
Nu föreslås att kommunen gör en partiell förtids inlösen av den gamla pensionsskulden med 
ca 25 miljoner kronor inklusive löneskatt år 2016. Det innebär i praktiken att kommunen 
försäkrar sig för det pensionsåtagande kommunen har i framtiden. 
 
Förslaget får följande effekter:  
En inlösen av pensioner på ca 25 mkr inklusive löneskatt skulle ge årliga minskningar av 
pensionsutbetalningar i framtiden och medför en lägre kostnad om cirka 1,2 miljoner kronor 
per år under perioden 2019 till 2039 för att därefter gradvis minska.   
 
Delges 
Ekonomichefen                                 
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KS § 261/16  
Biblioteksplan Skövde kommun 2016-2019 
KS2014.0520 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 248/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 261/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Biblioteksplan för Skövde kommun 
2016-2019. 
 
Beslut 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Bakgrund 
Kultur- och fritidsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att anta Biblioteksplan för 
Skövde kommun 2016-2019. 
 
Planen är ett styrdokument som kort beskriver biblioteksresurserna men framförallt 
verksamheten i kommunens sju folkbibliotek. Bakgrund, visioner och mätbara mål ger en 
bild av biblioteksverksamhetens situation, uppdrag och utmaningar. 
 
Bibliotekslagen ställer sedan 2014 krav på att alla Sveriges kommuner ska ha en aktuell 
biblioteksplan, det är en förutsättning för att ta del av statliga stöd från Statens Kulturråd för 
inköp av barn- och ungdomslitteratur. 
 
Handlingar 
KFN § 59/16 Biblioteksplan Skövde kommun 
Biblioteksplan för Skövde kommun 2016-2019 
 
Delges 
Kultur- och fritidsnämnden 
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KS § 262/16  
Anmälan av delegationsbeslut 
KS2016.0026 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsen  2016-12-12 262/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut. 
 
Bakgrund 
Delegationsbeslut enligt nedan är fattade enligt delegationsordning fastställd 2015-01-12 dnr 
KS2015.0493. 
 
Beslutsärenden i arbetsutskottets protokoll 2016-11-30. 
 
Beslutsärenden i arbetsgivarutskottets protokoll 2016-11-28. 
 
Förteckning över slutförda upphandlingar för november 2016, Visma Tendsign. 
 
Anställningsbeslut för november 2016, Winlas. 
 
Delegationsbeslut sektor samhällsbyggnad 
KS2016.0062-26 Allmän platsmark 20160901-20161030 
KS2016.0062-27 Skolskjuts 20160901-20161031 
KS2016.0062-28 Färdtjänst och riksfärdtjänst 20160901-20161030 
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KS § 263/16  
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 12 december 2016 
KS2016.0341 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsen  2016-12-12 263/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse nedanstående handlingar som anmälda. 
 
Bakgrund 
Nedanstående handlingar har inkommit och anmäls till kommunstyrelsen. 
 
Handlingar 
Protokoll Avfallshantering Östra Skaraborg 2016-11-21 
E-post Uppföljning av kommunernas krisberedskapsarbete 
Återkoppling till uppföljning av kommunernas krisberedskapsarbete 2015-2016 
(första halvåret) 
Protokoll Räddningstjänsten Östra Skaraborg 2016-10-27 
Protokoll AB Skövdebostäder 2016-11-02 
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Information från kommundirektören 
 
Redovisningschef Anneli Nyman kommer till kommunstyrelsens arbetsutskott för att berätta 
om ekonomiavdelningen. Det har genomförts en omorganisation och nya arbetssätt har 
implementerats.  
 
Leveransen av det nya lönesystemet har inte varit tillfredsställande. Ett intensivt arbete 
pågår för att få systemet att fungera. 
 
 
 
 


	KS § 238/16  Svar på medborgarförslag om att arrangera återkommande forum för singlar i kommunen
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 239/16  Svar på medborgarförslag om att låta en politisk obunden kommitté bestämma månadslön för kommunalråd
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 240/16  Riktlinjer mm avseende sponsring inom Skövde kommun
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 241/16 Kommunstyrelsens organisation för den interna kontrollen
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 242/16 Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2017
	Beslut
	Kommunstyrelsen beslutar att utse personer enligt bilaga till beslutsattestanter tillsvidare under år 2017.  Under löpande verksamhetsår utser kommundirektör beslutsattestanter.
	Utsedda beslutsattestanter medges utse attestanter. Dessa ska av beslutsattestanten upplysas om delaktigheten i attestansvaret.
	Bakgrund
	Beslut om beslutsattestanter skall fattas särskilt för varje kalenderår. Nämnderna är skyldiga att genom protokollsutdrag underrätta redovisningsenheten och revisorerna om vilka personer som utsetts att på nämndens vägnar beslutsattestera utbetalnings...
	Handlingar
	Delges

	KS § 243/16  Omstrukturering räntederivat
	Beslut
	Delges

	KS § 244/16  Strategiska folkhälsorådets verksamhetsplan med budget år 2017
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 245/16  Remiss Betänkandet En trygg dricksvattenförsörjning (SOU 2016:32)
	Servicenämnden har lagt fram förslag på yttrande, daterat 2016-10-27.

	KS § 246/16  Svar på skrivelse från Skövde Bandyklubb
	Beslut
	Handlingar
	Delges

	KS § 247/16  Avyttring av Skövde kommuns ägarandel i Skövde Biogas AB
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Delges

	KS § 248/16  Detaljplan för del av Grubbagården 2, antagandebeslut
	Beslut
	Handlingar
	Delges

	KS § 249/16  Detaljplan för kvarteret Munken 1, antagandebeslut
	Beslut
	Bakgrund
	Motivering av beslut
	Handlingar
	Delges

	KS § 250/16  Ändring av detaljplaner för del av Stöpens tätort, på grund av kommunalt övertagande av vägskötsel
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 251/16  Ändring av detaljplaner för del av Igelstorps tätort, på grund av kommunalt övertagande av vägskötsel
	Bakgrund
	Förslaget
	Motivering av beslut
	Handlingar
	Delges

	KS § 252/16 Ändring av detaljplaner för del av Igelstorps tätort, samrådsbeslut
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar

	KS § 253/16  Detaljplan för del av Folkparken 1
	Beslut
	Handlingar
	Delges

	KS § 254/16  Detaljplan för del av Rödfyran 3
	Beslut
	Handlingar
	Delges

	KS § 255/16  Detaljplan för del av Knistad 2:4, antagandebeslut
	Beslut
	Delges

	KS § 256/16 Motion om miljökvalitetsmålen
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Miljöpartiet menar att det behövs långsiktighet, tydligare prioriteringar och bättre samordning mellan miljökvalitetsmål och andra samhällsmål. De har tre förslag för att förstärka Skövde kommuns miljöarbete utifrån miljökvalitetsmålen.
	Miljöpartiet de gröna i Skövde anser att det som görs inom miljöområdet inte är tillräckligt.
	Det märks menar de genom att i de årsredovisningar som presenterats för 2014 för kommunens bolag och andra verksamheter där miljömålen saknas. De menar att det behövs långsiktighet, tydligare prioriteringar och bättre samordning mellan miljökvalitetsm...
	- En plan för utbildningsaktiviteter gällande miljökvalitetsmålen för alla politiker, sektorschefer och tjänstemän i Skövde kommun läggs upp.
	Handlingar
	Delges

	KS § 257/16  Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 258/16  Motion om att Skövde ska bli en Fairtrade city
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 259/16  Medborgarförslag om att tillföra resurser för genomförande av återkommande studiebesök i Auschwitz för elever i årskurs 9
	Förslag till beslut
	Handlingar
	Delges

	KS § 260/16  Partiell inlösen pensioner
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Delges

	KS § 261/16  Biblioteksplan Skövde kommun 2016-2019
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Delges

	KS § 262/16  Anmälan av delegationsbeslut
	Beslut
	Bakgrund

	KS § 263/16  Anmälningsärenden kommunstyrelsen 12 december 2016
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar

	Information från kommundirektören

